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Slovo starosty
Vážení chodouňští

spoluobčané,

máme za sebou horké léto, 
prázdniny a  dovolené. Začal 
nový školní rok a pro naši škol-
ku to znamená zahájení práce 
nové paní ředitelky Veroniky 
Bernatové a  prakticky nového 
pedagogického sboru. Školní 
rok byl zahájen 2.  září, ale už 
od konce července probíhaly 
v  prostorách mateřské školky 
intenzivní práce na vylepšení 
interiéru herny staré budovy. 
Věřím, že ti, kdo měli možnost 
výsledek těchto prací vidět, ur-
čitě budou souhlasit, že úpravy 
jsou velmi nápadité. Přeji tím-
to novému vedení naší mateř-
ské školky mnoho úspěchů 
a věřím, že i dobrou spoluprací 
obce, zastupitelů a  všech za-
městnanců školky naplníme 
náš společný cíl, spokojené ro-
diče a jejich děti.

V  období prázdnin jsme 
zahájili dvě stavebně důležité 
akce. Jednou je výstavba sítí 
v  nové ulici na Orlíkách, dru-
hou pak oprava povrchu obec-
ních komunikací a  některých 
kanálových vpustí dešťové ka-
nalizace. Obě tyto stavební akce 
by měly být ukončeny v měsíci 
září a říjnu letošního roku.

Určitě jste také zaznamena-
li probíhající práce na obecní 
vile, kde se v  letošním roce 
zatím podařilo zrekonstruovat 
přibližně třetinu oken a  dve-
ří v  patře zámečku, opravit 
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většinu parketových podlah, 
opravit omítky v  hale zámeč-
ku a  dvou menších pokojích 
a připravit pod sanitní obklady 
toalety v  patře a  ve dvou ku-
chyňkách. V letošním roce by-
chom ještě chtěli připravit pro-
stor centrální kotelny a opravit 
omítky čelního sálu u balkonu 
zámečku. Také chceme požá-
dat o dotaci na výměnu střešní 
krytiny, zateplení stropu a  in-
stalaci bočního výtahu pro za-
jištění bezbariérového vstupu 
do prvního patra vily.

V  červenci tohoto roku 
začal platit nový územní plán 
obce, který byl schválen za-
stupitelstvem na konci června. 
Územní plán je nyní již pode-
psán a předán na odbor územ-
ního plánování v  Berouně. 
Všechny nové stavební činnos-
ti a zástavba obce se nyní bude 
řídit tímto schváleným územ-
ním plánem. Na zmíněném 
červnovém zasedání zastupi-
telstvo také rozhodlo o přípra-
vě projektu pro rekonstrukci 
chodníků v úseku od trafosta-
nice na návsi ke křižovatce na 
Zavadilce. Pro rekonstrukci 
chodníku budeme usilovat 
o získání dotace z Místní akční 
skupiny Karlštejnsko.

Zastupitelstvo obce také 
rozhodlo o  zahájení přípravy 
výstavby fotovoltaické elek-
trárny na jižních a východních 
expozicích střech mateřské 
školky a obecního domu.

dokončení na 2. straně

◗ Kaplička na návsi

◗ Obecní vila

◗ Vyšebohy - Smírčí kříž
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pokračování z 1. strany
V  současné době probíhá předprojekční řízení, které zjišťuje 

kapacitu pro výkon elektrárny na předpokládanou spotřebu, kte-
rou ročně obec vykazuje. Realizace projektu bude závislá na míře 
dotační podpory a předpokladu, že bude tato dotace pro obec zís-
kána. Podle předběžných výpočtů však už dnes víme, že kapacita 
střešní fotovoltaiky na budovách obce pokryje téměř 
celou roční potřebu obecní spotřeby elektrické 
energie.

Přehoupli jsme do poslední fáze letošního 
roku a  pomalu budeme vyhlížet advent se vším 
tím shonem a  očekáváním, které k  tomu patří. 
Přeji Vám, abyste podzimní měsíce se zkracující-
mi se dny a klesajícími teplotami prožívali 
v radosti a klidu.

Ing. Josef Stehlík,
starosta obce Chodouň

Slovo starosty

Od kapličky k furiantům
Naše kaplička, zmiňovaná 

v  minulém vydání Cho-
douňského zpravodaje, není jen 
malý svatostánek, ale v minulos-
ti posloužila i  jako důležitá di-
vadelní kulisa. V červnu r. 1968 
tady tehdejší divadelní ochotníci 
zahráli hru Ladislava Stroupež-
nického NAŠI FURIANTI. Kap-
lička samotná a její okolí byly pro 
tuto hru jako stvořené. Stojí tu 
přece dvě krásná selská stavení. 
Zvláště důležitou roli tehdy se-
hrál statek rodiny Habětínových, 
kde měli divadelníci potřebné 
zázemí. Musel to být opravdu 
zážitek jak pro diváky, tak i pro 
herce. Kdyby v  té době Ladislav 
Stroupežnický ještě žil, určitě by 
žasnul nad tím, jak dokonalou 
kulisou pro jeho hru byla tato 
malebná část Chodouně.

Ale venkovní divadelní před-
stavení neproběhlo jen u kaplič-
ky. Jak jsem ze zápisů v kronice 
chodouňského divadelního 
souboru zjistila, hrálo se kdysi 
i  pod Studeným (v  rokli rodiny 
Chottových), v lese Hořkově (na 
Chodouní u  Křížku) a  hlavně 
pak v mlýnské zahradě. Mlýnská 
zahrada se rozkládala od mlýna 
čp. 10 (dnes vlastnictví rodiny 
Lorenzových) k  levému břehu 
Litavky. Po výčtu těchto lokalit, 
které kdysi sloužily jako přírodní 
divadlo, se nabízí myšlenka zbu-
dovat podobné zařízení v  pro-
storách zahrady u obecní vily čp. 
18. Měli bychom tak pro kulturní 
akce nejen krásný kulturní dům, 
ale i venkovní jeviště, kde by ku-
lisy utvářela sama příroda.

Eva Hurcíková

Milí příznivci ochotnického divadla,
na letošní podzim pro vás připravujeme hru Markéty Harasimové 

JÁ JSEM TY, MILÁČKU! Jak už u nás bývá zvykem, jedná se zase 
o komedii. Tentokrát, troufám si říct, opravdu bláznivou. Ale i v bláz-
nivé komedii se najde několik okamžiků, které jsou přímo ze života, 
a možná se v nich leckdo z vás (i z nás) pozná.

Premiéru plánujeme na druhou půlku listopadu, tak doufejme, že 
nám náš plán nic nezkazí a my budeme moci zase rozvibrovat vaše 
bránice. Už teď se na to těšíme.

Eva Hurcíková

Zájezd na divadelní představení

Výlet za kulturním zážitkem jsme chtěli realizovat pro chodouňské 
občany i letošní podzim. Nicméně v příhodných termínech nehrají 

pražská divadla ani to plzeňské nic pro širší publikum, proto jsme se 
rozhodli odložit zájezd na jarní měsíce. Už máme vytipovaných pár zají-
mavých představení, jakmile budou vstupenky k dispozici, budeme vás 
včas informovat. Hezké podzimní dny.

Monika Čadková
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Prázdniny skončily, ale my ve školce jsme nele-
nili. Proběhlo zde plno změn. Budova, kam na-

stoupily starší děti, prošla částečnou rekonstrukcí, 
výmalbou třídy, chodeb a  jídelny. Do třídy nám 
obec Chodouň koupila nový nábytek a my jsme se 
snažily dětem připravit co nejpříjemnější podnět-
né prostředí pro jejich rozvoj. Při uspořádání třídy 
jsme se inspirovaly programem Začít spolu, ve kte-
rém je třída rozdělena na hrací centra tak, aby se 
děti učily vzájemné komunikaci a spolupráci.

Velké díky patří paní Zuzaně Paprčkové, která 
nám na stěny namalovala krásné obrázky.

Na předškoláky a starší děti se ve třídě Soviček 
těší paní učitelky Markéta Bryndová a Anna Krau-
se. Na malé děti ve třídě Hvězdiček čeká paní ředi-
telka Veronika Bernatová a paní uč. Marie Stejska-
lová. Nově příchozí děti se do školky přišly podívat 
už v pátek 30. 8.  , aby pro ně nástup v září nebyl 
tak náročný. Zdá se, že to byl dobrý krok, protože 
téměř nikdo nepláče a děti jsou moc šikovné.

Držte nám palce, ať se nám ve školce společně 
daří.

Za kolektiv MŠ Chodouň
Markéta Bryndová

Léto v mateřské škole



www.chodoun.cz4

Navazujeme na vyprávění
z minulého čísla.

Pod správou
císařského panství III.

…Koncem 16. století je doložena existence mlýna v  Chodouni. 
V roce 1651 se uvádí, že mlýn má 2 kola a patří k němu ještě chalup-
nická usedlost.

Od nepaměti mlýn patřil mlynářskému rodu Chodounských. V roce 
1610 zemřel Jan mlynář a ve mlýně hospodařila jeho žena Anna, pak 
jeho bratr Jakub. O tom, že to byla vážená rodina, svědčí i ten fakt, že 
v době, o které píšeme, tedy v druhé polovině 17. století, se bezmála 
žádný křest narozených dětí v Chodouni neobešel bez jejich přítomnos-
ti jako kmotrů či svědků tohoto církevního obřadu ve zdickém kostele, 
jak dosvědčují zápisy v matrice narozených.

Mlynář Jakub Chodounský zemřel někdy koncem třicetileté války 
a ve mlýně hospodařila vdova Kateřina se synem Danielem (narozeným 
v roce 1628). Další syn Václav byl důchodním písařem Točnického pan-
ství a bydlel v Žebráce. Třetí syn Jan (narozen 1620) obdržel mlýn v roce 
1663. Všichni tři bratři si vzali za manželky rodné sestry, a to Dorotu 
(nar. 1629), Theodoru (1626) a Salomenu (1630). Byly to dcery zdické-
ho konšela, pekaře a chalupníka Petra Rosy a sestry známého zdického 
rodáka JUDr. Václava Jana Rosy (1631 – 1689), apelačního rady v Praze, 
jehož dcera Alžběta se provdala za syna slavného malíře Karla Škréty 
ze Závořic. Daniel také vykonával sklenářskou živnost v  Chodouni. 
S manželkou Dorotou měl jen syna Jana (ten je v roce 1664 uváděn jako 
sirotek), který pak v roce 1673 zdědil pekařskou živnost svého dědy ve 
Zdicích a oženil se s dcerou zdického poštmistra Polyxenou Krausovou. 
Václav, důchodní písař a majitel domu v Žebráku a statku ve Hředlích, 
měl s Theodorou syna Václava, ten se stal knězem a později děkanem 
v  Žebráku, a  tři dcery  – Kateřinu, Esteru, a  Alžbětu. Jan, dědic mlý-
na, měl se Salomenou tři syny – Jiřího (nar. 1650), Václava (1653), Jana 
(1655) a dvě dcery – Kateřinu (1656) a Sabinu (1659). Jelikož Jan není 
uveden v soupisu dětí z roku 1664, můžeme se domnívat, že zemřel před 
tímto rokem.

Mlýn byl postoupen v roce 1687 synu Václavovi, a to za 300 kop mí-
šenských. Pozemková kniha uvádí, že jeho bratr Jiří je v té době na voj-
ně. Václav zemřel v roce 1705 a ve mlýně hospodařila vdova Rosina. Ta 
se provdala za Jiřího Macháčka, ale mlýn po její smrti v roce 1725 zdědil 
syn Vojtěch Chodounský. Tolik tedy z rodopisných údajů mlynářského 
rodu v Chodouni ze 17. století.

Svérázný život obyvatel mlýna, mlynářů a jejich pomocníků byl vždy 
nerozlučně spjat s řekou Litavkou, která vytváří přírodní ráz Chodouně 
i celého okolí. A tak alespoň pár údajů o tomto vodním toku.

Litavka pramení na svazích hory Hradiště ve Vranovickém polesí 
brdského vojenského pásma. Jako jedna z  mála českých řek má svůj 
vlastní pramen, studánku s čistou pitnou vodou. Jak dostala jména Li-
tava? Pochází pravděpodobně z keltštiny, v níž –ava znamená voda (Vl-
tava, Otava, Chumava), slovo leth znamená vysoký břeh, sráz. Lethava 
tedy znamená vodu, která je tak prudká, že podemílá břehy, je prudká 
a divoká.

Litavka přichází na chodouňské území pod Hávovým mlýnem na 
úpatí vrchu Vyšebohy. Zde stávala v minulosti vesnice stejného jména, 
která zanikla za husitských válek. První potůček jako přítok Litavky na 
našem území přichází ze směru od Málkova, teče kolem Lejškova, Hoř-
kovem, kolem Homolky, vlévá se do Litavky naproti bývalému mlýnu. 
Studený potok pramení pod Lounínem a pod chodouňskou návsí ústí 
do Litavky. Až do roku 1922 tekl otevřeným korytem návsí, při každém 
větším dešti ji proměnil v bahniště nebo v náledí, ale to už si asi v Cho-
douni nikdo nepamatuje. Tento obraz chodouňské návsi je ale zachován 
na několika starých fotografiích či pohlednicích obce.

Z historie obce Chodouň
Je zajímavé, že ve čtvrtohorách (asi před dvěma miliony let) tekla 

Litavka jinudy – od Lochovic v protisměru dnešní Chumavky se vel-
kým obloukem stáčela k Neumětelům a směřovala dále k Řevnicím, kde 
se vlévala do Berounky. Jak se Hostovická kotlina, která je jejím dílem, 
postupně po povodních zanášela materiálem z Brd, prorazila si Litavka 
mezi Libomyšlí a Chodouní nové koryto. Právem silnějšího se zmocnila 
dosavadního řečiště Červeného potoka od Zdic do Berouna, kde se po 
padesátikilometrovém putování vlévá dnes do Berounky mezi dálnič-
ním a železničním mostem.

Ale vraťme se do druhé poloviny 17. století. V Čechách vládl panov-
ník Leopold I. (1657 – 1705), který vedl těžké války s Turky, Francouzi 
a Uhry. Potřeboval mnoho vojska, a proto panství musela dodávat bran-
ný lid, který měl hájit zájmy sobě nepřátelské dynastie a ještě k tomu jít 
do ciziny. Tento panovník věnoval stálou péči cizině a málo se věnoval 
vnitřním potřebám země. Narůstala nespokojenost a rozmáhalo se lu-
pičství. Lupičům se v té době říkalo „Petrovští“. Ti loupili na cestách, 
drancovali panské zámky a dvory.

I náš kraj zažil těchto strastí plnou měrou. Je to vidět z toho, že v roce 
1667 byla dána do Berouna setnina dragounů s tím, aby tvrdě stíhala 
loupežníky. Je známo, že na Hořovicku chytili Matěje Skřivánka, cejcho-
vaného loupežníka a uvěznili ho v Berouně. V roce 1689 prošel Cho-
douní k  Příbrami Vavřinec Procházka z  Volduch, jeden z  proslulých 
paličů ve francouzských službách.

Války za Leopolda volaly po nových finančních injekcích. Nejvý-
nosnější daň, kontribuci, odváděli z největší části poddaní. Jestliže tzv. 
osedlý platil před třicetiletou válkou v průměru 5 zlatých berně ročně, 
pak bezprostředně po válce již odevzdával 8 zlatých, v roce 1658 deset, 
v roce 1675 dvacet, v roce 1684 dvacet pět, v roce 1701 čtyřicet a v roce 
1705, kdy vrcholila tzv. válka o španělské dědictví, dokonce už padesát 
zlatých. Kontribuce se tak zvýšila během dvou generací na desetináso-
bek. Zhoršování životních podmínek mu tedy způsoboval hlavně stát, 
ale i poměry na panství v letech 1670 – 1690 nebyly příznivé pro život 
a hospodaření poddaných.

Pokračování příště
Čerpáno z knihy Ladislav Zvonař:„Historie a současnost – Chodouň“

Připravila: Yvona Hříbalová
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Med vzniká v  podstatě za-
hušťováním nektaru, který 

rostliny produkují ve svých kvě-
tech. Na 4 kg medu musí včely 
posbírat až 10 kg nektaru.

Med je nejen oblíbeným sla-
didlem, ale i  přírodním lékem 
s  dlouhou tradicí. Jeho krysta-
lizace je přirozeným procesem, 
který je u kvalitního medu běžný. 
Naopak pokud med nekrystali-
zuje vůbec a  zůstává v  tekutém 
stavu, může to být známka, že 
byl nadměrně upravován. Doba, 
za kterou dojde u medu ke kry-
stalizaci, závisí na podílu fruktó-
zy a glukózy. Čím větší má med 
podíl fruktózy, tím později kry-
stalizuje. Nejpozdější krystalizací 
se vyznačuje akátový med, který 
je poměrně vzácný. Aby květy 
akátu ronily nektar, musí se při 
jeho výskytu stabilně pohybovat 
noční teploty kolem 24 stupňů 
Celsia. Medovicové  – spadové 
medy zůstávají tekuté mnohem 
déle než medy květové. Kry-
stalizují pomaleji. Medovicový 
med neobsahuje pyl jako květový 
med, ale vyznačuje se zvýšeným 
množstvím minerálů a  antioxi-
dantů. Med má dlouhou trvan-
livost a nemůže se při správném 
skladování zkazit. Důležitým 
a určujícím předpokladem je, že 

med obsahuje 17-18 % vody. Nad 
18-20% obsahu vody začne med 
kvasit. Důležité také je, aby kvě-
tové medy obsahovaly pyl, podle 
kterého se dají určit rostliny, kte-
ré byly zdrojem nektaru. Ve světě 
je bezkonkurenční český med. 
Pokud je med označen jako směs 
medů EU, dá se o  jeho kvalitě 
vést diskuze. Většina medů v ob-
chodech neobsahuje pyl a  nedá 
se tím tedy určit ani zemi jeho 
původu medu.

Melecitózní med
Melecitózní med, známý ve-

řejnosti pod pojmem cementový 
med, sbírají včely z pupenů a lis-
tů stromů, mladých šišek, na kte-
rých hoduje zvláštní druh mšic. 
Včely od zadečků mšic odebírají 
vyměšovanou sladinu. Ta ob-
sahuje melecitózu, což je trisa-
charid složený ze dvou molekul 
glukózy a jedné molekuly fruktó-
zy. Melecitózní med se většinou 
objevuje po hlavní snůšce na 
konci léta při vhodných podmín-
kách jako v letošním roce. Včely 
nosí do úlu medovici (spadový 
med) bohatý na melecitozu. Nej-
častějším zdrojem je smrkový les 
a  především modřín. Vytáčení 
melecitozního medu je pro včela-
ře neřešitelný problém. Pro svou 

vysokou viskozitu je tento med 
nemožné z  plástů vytočit. Při 
nízkých otáčkách medometu se 
med z plástů nevytočí a při vyso-
kých otáčkách dojde k destrukci 
voskového díla. Zvlášť obtížné je 
vytáčení panenského medu s pa-
nenských plástů, které se vzhle-
dem ke své křehkosti bortí. Před 
pojmem cementový med upřed-
nostňuji název viskosní med pro 
velmi nízký obsah procenta vody.

Melecitózní med dokáže zlik-
vidovat celá včelstva, pokud je na 
tomto medu včelař zazimuje. Na 
tomto medu včely zimu nepřežijí. 
Je pro ně obtížně zpracovatelný 
a  může ohrozit celé včelstvo. Ke 
zpracování melecitózního medu 
včelky potřebují větší množ-
ství vody, pro kterou za nízkých 
zimních teplot nemohou vyletět, 
a  i  při krátkém oteplení shánět 
mnohdy zamrzlou vodu je pro ně 
problém. Zimní prolety včelstev 
se objevují tradičně při oteplení 
v  měsíci únoru. Desetistupňové 
oteplení umožňuje včelám prole-
ty a vyprášení výkalových váčků. 
To je velmi důležité pro to, aby 
včely nekálely v úlu a nezapříčini-
ly vznik nosemi, která by rovněž 
mohla způsobit úhyn včelstva.

K  přežití zimy včelař zakrmí 
včelstva odpovídajícím množ-

stvím cukerného roztoku jako 
náhradou za med, který jim 
odebral. Cukerný roztok včely 
invertují na ovocný cukr, což je 
pro ně velice náročné. Včely, kte-
ré se na zpracování tohoto cuk-
erného roztoku podílí, zemřou 
a zimu přežijí jen včely, které se 
na zpracování tohoto roztoku 
nepodílely.

Včely nejen u  nás podléhají 
tzv. syndromu kolapsu včelstev.

Může za to mnoho faktorů, 
zejména ale nadužívání pestici-
dů a  změny klimatu. Syndrom 
kolapsu včelstev je velký problém 
hlavně proto, že většina plodin, 
které pěstujeme, spoléhá na včel-
ky jako na své opylovače. Roz-
hodující pro zdraví včel je zdraví 
našeho ekosystému. V  letošním 
jaru létaly venkovní teploty na-
horu a dolů a následné jarní mra-
zíky spálily v podstatě květenství 
většiny stromů a  ostatních rost-
lin. Včely neměly co opylovat 
a výsledkem je, že úroda ovoce je 
minimální nebo žádná. Přemno-
žení vos zlodějek, proti kterým 
včely mnohdy marně bránily své 
úly, jim také nepřidalo.

Ing. Jaroslav Kuchyňka

Včelařské okénko

Léto je již za námi a s přicházejícím podzi-
mem je čas, abych vám opět přiblížil, co 

se za poslední měsíce událo u chodouňských 
hasičů. Patrně nejzásadnějším bylo otestová-
ní našeho opraveného výjezdového automo-
bilu Mitsubishi hned dvěma ostrými zásahy. 
První z  nich se udál na konci června, kdy 
byla jednotka povolána k hořícímu automo-
bilu nad Chodouní u křížku. Ačkoli jednotka 
dorazila na místo zásahu jako první a nemě-
la k dispozici cisternu a tedy žádnou hasební 
vodu, nezalekla se nastalé situace a okamžitě 
začala provádět hasební práce pomocí ha-
sicího přístroje. Jelikož jeden hasicí přístroj 
na plně rozhořelý osobní automobil nestačí, 
uvítali jsme, že brzy po nás dorazila na místo 
technika ze Zdic a z Berouna, která tolik po-
třebnou vodu dovezla. Po několika minutách 
se tedy podařilo vozidlo uhasit a  zabránit 
dalšímu šíření ohně.

Druhý zásah přišel necelý měsíc poté. 
Jednotka byla povolána k požáru lisu a str-
niště na Hájích. K místu zásahu jsme dora-

zili jako čtvrtí v pořadí s  tím, že požár lisu 
již byl z  většiny uhašen přímo vlastníkem 
a  o  hašení strniště se starali ostatní dobro-

volné a  profesionální hasičské jednotky. Po 
dohodě s  velitelem zásahu tedy chodounští 
hasiči již pouze za pomocí ženijních nástrojů 
kontrolovali několik hořících hromad slámy, 
které nechali pod dozorem dohořet.

Nezaháleli jsme však ani v oblasti vzdělá-
vání. Na začátku září jsme se s velitelem jed-
notky Jakubem Kopeckým zúčastnili kurzu 
technik ochrany obyvatelstva, který se usku-
tečnil ve školicím středisku hasičského zá-
chranného sboru v Kamenici. Probírali jsem 
zde postupy, jak zvládat mimořádné a krizo-
vé situace, dále metodické postupy a nepo-
slední řadě jsme se seznámili i  s  techniku, 
která se při obdobných událostech využívá.

Během léta nás pak ještě čekaly dvě pří-
jemné události, a to oslava jubileí našich čle-
nů. Konkrétně se jednalo o  50. narozeniny 
Igora Berezněva a 70. narozeniny Vladimíra 
Lukavského. Oběma bychom tedy chtěli ješ-
tě touto cestou popřát všechno nejlepší, pev-
né zdraví a řadu let u sboru.

Ing. Ondřej Peták

Ze života Sboru dobrovolných hasičů Chodouň
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Fotbalisté odstartovali novou sezónu
Srpnová přátelská utkání jsou pryč a fotbalisté TJ Chodouň za-
počali sezónu 2024/2025. Bohužel vstup do nové sezóny nevy-
šel chodouňským borcům, jak zamýšleli. Dvě vysoké prohry je 
odsunuly na předposlední místo, ze kterého se pokusí během 
podzimu vyškrábat na co nejvyšší příčky.

Naneštěstí kádr A-týmu doznal několika změn v podobě dočas-
ných odchodů velkých opor, ale na druhou stranu se blýská na lepší 
budoucnost v podobě mladých nadějí z mladšího dorostu. „Tyto mla-
dé pušky se postupně etablují do dospělého fotbalu. Zaujaly velkým 
potenciálem a velkou pracovitostí a všichni věříme, že se v následují-
cích letech stanou pevnou součástí A-týmu “ říká trenér A-týmu Miloš 
Vopátek. V následujících zápasech se budou chtít fotbalisté z Chodou-
ně opřít o domácí publikum a obzvlášť v zápase na posvícení, které se 
odehraje v  sobotu 21. 9.  , budou chtít domácím fandům dopřát za-
sloužené vítězství! Zachovejte chodouňským fotbalistům svou přízeň 
a přijďte je podpořit na další domácí utkání!

Rozpis zápasů dospělých TJ Chodouň

Neděle 25. 8. 2024 10:15 T J Chodouň - Srbsko
Sobota 31. 8. 2024 14:00 Osov - TJ Chodouň
Neděle 8. 9. 2024 10:15 TJ Chodouň - Chlumec B
Neděle 15. 9. 2024 10:15 TJ Chodouň - Vysoký Újezd
Sobota 21. 9. 2024 16:30 TJ Chodouň - Sokol Králův Dvůr
Neděle 29. 9. 2024 10:15 TJ Chodouň - Chyňava B
Neděle 6. 10. 2024 13:00 Zdice B - TJ Chodouň
Neděle 13. 10. 2024 10:15 TJ Chodouň - Tmaň B
Neděle 20. 10. 2024 12:30 Svatá - TJ Chodouň
Neděle 27. 10. 2024 10:15 TJ Chodouň - Všeradice B
Neděle 3. 11. 2024 11:00 Nižbor B - TJ Chodouň

Rozpis zápasů mládeže TJ Chodouň

Dorost (2009 a starší)
28. 08. 17:30 Hudlice/Svatá - Chodouň/ČL-U C
01. 09. 13:30 Chodouň/ČL-U Beroun C - Loděnice
07. 09. 14:00 Všeradice/Liteň - Chodouň/ČL-U BC
15. 09. 13:30 Chodouň/ČL-U Beroun C - Roztoky
29. 09. 13:30 Chodouň/ČL-U Beroun C - Felbabka
05. 10. 13:00 Drozdov/Tlustice - Chodouň/ČL-U C

13. 10. 13:30 Chodouň/ČL-U Beroun C - Komárov B
19. 10. 10:15 Neumětely - Chodouň/ČL-U Beroun C
27. 10. 13:30 Chodouň/ČL-U Beroun C - Žebrák
02. 11. 11:00 Nižbor/Hýskov - Chodouň/ČL-U  Be-

roun C
10. 11. 13:30 Chodouň/ČL-U Beroun C - Cembrit
16. 11. 13:30 Chodouň/ČL-U Beroun C – Zdice
Starší žáci (2010-2011)
01. 09. 14:30 Hýskov/Cembrit - Chodouň
06. 09. 17:30 Chodouň - Chlumec/Hostomice
13. 09. 17:30 Chodouň - Všeradice
23. 09. 16:30 Praskolesy - Chodouň
24. 09. 17:00 Chodouň - Hořovice B
27. 09. 17:30 Chodouň - Chrustenice

05. 10. 10:00 Zdice - Chodouň
11. 10. 17:30 Chodouň - Drozdov/Tlustice
20. 10. 10:00 Svatá/Hudlice - Chodouň
26. 10. 10:00 Chodouň - Neumětely
02. 11. 11:30 Žebrák - Chodouň
08. 11. 17:30 Chodouň – Liteň
Mladší žáci (2012-2013)
30. 08. 17:30 Hudlice - Chodouň
09. 09. 17:30 Chodouň - Hýskov
13. 09. 17:30 Loděnice/Cembrit D - Chodouň
18. 09. 17:30 Liteň - Chodouň
23. 09. 17:00 Chodouň - Nižbor
30. 09. 17:00 Chodouň - Cembrit B
02. 10. 17:00 Chodouň - Cembrit C
04. 10. 17:00 Chyňava - Chodouň
09. 10. 16:30 Chodouň - Chrustenice
18. 10. 16:00 Tmaň - Chodouň
23. 10. 16:00 Chodouň – Svatá
Mladší přípravka skupina E (Hostomice/Chlumec, Králův Dvůr C, 
Chodouň, Nový Jáchymov, Zdice B, Karlštejn)
07. 09. 10:00 Hostomice
14. 09. 14:30 Králův Dvůr
21. 09. 09:00 Chodouň
28. 09. 09:00 Nový Jáchymov
05. 10. 09:00 Karlštejn
12. 10. 08:30 Zdice
Starší přípravka skupina F (ČL-U Beroun A, Chodouň, Hýskov, 
Žebrák, Všeradice)
15. 09. 16:00 Chodouň
28. 09. 10:00 Hýskov
13. 10. 10:00 Žebrák
20. 10. 10:00 Všeradice
03. 11. 10:00 Beroun

Srdečně zveme všechny příznivce fotbalu nejen na zápasy dospě-
lých, ale i na všechny zápasy mládeže.

Miloš Kořínek, předseda TJ Chodouň

	

	

Srdečně	zveme	všechny	příznivce	fotbalu	nejen	na	zápasy	dospělých,	
ale	i	na	všechny	zápasy	mládeže.	

	

	

S	pozdravem,		

Miloš	Kořínek,	předseda	klubu	TJ	Chodouň	

725	736	211	
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Sváteční Martinská husa
✔ husa
✔ mandle
✔ 1 litr vody
✔ sůl
✔ černý mletý pepř
✔ 4 ks šalotky
✔ 3 ks červené cibule
✔ 3 ks jablka

Z  očištěné husy oddělíme 
křídla a  krk. Do masa vetře-
me sůl a pepř a husu naplníme 
oloupanými jablky a  mandle-
mi. Na tučných místech maso 
propíchneme vidličkou a husu 
vložíme stehny dolů do pekáče. 
Přilijeme 200 ml vody a peče-

Z kuchyně našich babiček

Z	kuchyně	našich	babiček	–	Sváteční	Mar8nská	husa	

- husa	
- Mandle	
- 1	litr	vody	
- Sůl	
- Černý	mletý	pepř	
- 4	ks	šalotky	
- 3	ks	červené	cibule	
- 3	ks	jablka		

	

	
• Z	očištěné	husy	oddělíme	křídla	a	krk.	Do	masa	vetřeme	sůl	a	pepř	a	

husu	naplníme	oloupanými	jablky	a	mandlemi.	Na	tučných	místech	
maso	propíchneme	vidličkou	a	husu	vložíme	stehny	dolů	do	pekáče.	
Přilijeme	200	ml	vody	a	pečeme	pod	poklicí	v	troubě	vyhřáté	na	200	
stupňů	Celsia	90	minut.	

• Poté	husu	obrátíme,	přidáme	očištěnou	šalotku,	cibuli,	krk,	křídla	a	
zalijeme	vodou.	Pečeme	dalších	90	minut	pod	pokličkou	a	dopékáme	bez	
poklice.	Během	pečení	často	podléváme.	Upečenou	husu	vyjmeme	
z	pekáče	a	naporcujeme.		

	

	

Na Koledníku u Berouna
28. zárí 2024
10 - 16 hodin

SVATOVÁCLAVSKÉ SLAVNOSTI

Zivá hudba, detský program, 
obcerstvení, tombola, 

velký výber regionálních produktu

Zdarma autobusová doprava
Tetín - Beroun - Jarov - Koledník a zpet.

www.trhytetin.cz
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1. 10. 2024 19.00
KD Plzeňka Beroun

Zahajovací koncert
Jihočeská � lharmonie
Jan Talich  – dirigent
Tomáš Jamník  – violoncello
Zvonař, Martinů, Mysliveček, 
Smetana, Suk

18.00  Vernisáž výstavy Zvonař 200

8. 10. 2024 19.00
KD Plzeňka Beroun

Houslový recitál
Jan Mráček  – housle
Lukáš Klánský  – klavír
Mozart, Bartholdy, Smetana, 
Šostakovič, Korngold

15. 10. 2024 19.00
KD Plzeňka Beroun

Napolitánské písně
Vášeň slunné Neapole v písních, 
které pohladí duši

Jiří Rajniš  – baryton
a jeho Napolitan Quartet
Jan Brabec  – mandolína
Ladislav Horák  – akordeon
Patrick Vacík  – 1. kytara
Eliška Holá  – 2. kytara

18.00 Vyhlášení výsledků video- 
soutěže Hudbou životem

22. 10. 2024 19.00
KD Plzeňka Beroun

Perly klasické 
a fi lmové hudby
Komorní orchestr 
Českého rozhlasu
Bach, Korsakov, Vivaldi, Händel, 
Morricone, Svoboda a další

18.00 Vernisáž výstavy 
Divoké umění

29. 10. 2024 19.00
KD Plzeňka Beroun

Pocta České hudbě
Koncert se koná pod záštitou Velvy-
slanectví Slovinské republiky v Praze

Tartini Quartet (Slovinsko)
Tartini, Smetana, Dvořák

5. 11. 2024 19.00
KD Plzeňka Beroun

Závěrečný koncert
Pražský komorní orchestr
Anna Paulová  – klarinet
Kukal, Mozart

18.00 Křest knihy Milana Kuny 
Přátelé a hudebníci 
Václavu Talichovi

24. 11. 2024 19.00
Komunitní centrum sv. Ludmily Tetín

Epilog
Viento Marero Duo
Michaela Meca  – � étna
Jiří Meca  – kytara
Ibert, Rameau, Humel, Beethoven, 
Ravel, Glizé a další

18.00 Komentovaná prohlídka 
Tetínských kostelů

Změna programu vyhrazena.

WWW.TALICHUVBEROUN.COM

Pod záštitou ministra kultury, 
hejtmanky Středočeského kraje 

a starostky Města Beroun

Talichův
Beroun2024

1. 10.–24. 11.

42. ROČNÍK MEZINÁRODNÍHO
HUDEBNÍHO FESTIVALU

me pod poklicí v  troubě vyhřáté 
na 200 stupňů Celsia 90 minut.

Poté husu obrátíme, přidáme 
očištěnou šalotku, cibuli, krk, 
křídla a zalijeme vodou. Pečeme 
dalších 90 minut pod pokličkou 
a dopékáme bez poklice. Během 
pečení často podléváme. Upe-
čenou husu vyjmeme z  pekáče 
a naporcujeme.

„Otevřeli jsme pro ně dva 
nové nadstandardní rodinné 
poporodní pokoje. Od opuštění 
porodního sálu až do propuš-
tění domů zde mohou po celou 
dobu s miminkem pobývat nejen 
rodiče, ale i  starší sourozenec,“ 
říká primářka neonatologického 
oddělení hořovické nemocnice 
MUDr. Milena Dokoupilová.

Hořovická porodnice již řadu 
let umožňuje tatínkům, aby byli 
přítomni nejen u celého porodu, 
ale mohli s  maminkou a  novo-
rozencem zůstat i  na oddělení 
šestinedělí. Nové komfortní ro-
dinné pokoje nyní otevřela kvůli 
zájmu maminek, které si přály 
mít u sebe celou rodinu. „Podpo-
rujeme tím utváření pevnějších 
rodinných vztahů od prvopočát-
ku,“ konstatuje primář gyneko-
logicko-porodnického oddělení 
MUDr. Leoš Teslík, I.F.E.P.A.G.

Nové rodinné pokoje, které 
vznikly během půlroční pře-
stavby tří menších pokojů, mají 
přibližně 30 metrů čtverečních 
a  nachází se jen pár kroků od 
porodních sálů. Dosud měli ro-
diče na nadstandardních popo-
rodních pokojích k dispozici jen 
oddělená lůžka. Nyní je v každém 
ze dvou rodinných pokojů velké 
dvoulůžko, které je vysoké, aby se 
z něj matkám lépe vstávalo. Sou-
částí je kuchyňská linka, pohodl-
né křeslo s kojícím polštářem, stůl 
se židlemi a velkoplošná televize.

I po císařském řezu
Oba rodinné pokoje mají 

vlastní prostorné sociální zařízení 
s bezbariérovým sprchovým kou-
tem. „Pobývat zde mohou ženy 
po spontánním porodu i po císař-
ském řezu. Pro ně zde máme mo-
nitorovací jednotku propojenou 
se sesternou,“ popisuje primářka 
Dokoupilová.

Stejně jako na ostatních poko-
jích, i na rodinných pokojích mají 
matky novorozence nepřetržitě 
u  sebe. Lékaři a  sestry z  novoro-
zeneckého oddělení za nimi do-
chází a trpělivě je učí, jak správně 
o miminko pečovat. A nejen je, ale 
i otce. „Tatínkové si péči o novo-
rozence u nás osvojí rychleji, než 
když se s  ním blíže seznamují až 
teprve po návratu domů,“ prozra-
zují sestry z hořovické porodnice.

„Porod si naplánovat neumíte. 
Maminka má v  těhotenské prů-
kazce nějaký termín, ale kdy přes-
ně porodí, nikdo neví. Když bude 
volno, pokoj nabídneme,“ dodává 
primářka Milena Dokoupilová.

Porodnice otevřela rodinné pokoje
Se svými nejbližšími a v prostředí, které se nejvíce podobá 
domovu. Tak mohou první hodiny a dny po narození potom-
ka nově prožít maminky v Porodnici U Sluneční brány v Ne-
mocnici Hořovice.
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Životní jubileum oslavili:
7 Stehlík Josef
7 Ferda Zdeněk
7 Hříbalová Alena
7 Lukavský Vladimír
7 Kuchyňková Vlasta
7 Daruda Vasyl
7 Červený Stanislav
7 Palková Dana
7 Treppesch Roman
7 Krumhanzl Karel
7 Němcová Mária
7 Nejedlý Martin
7 Lorenc Tomáš
7 Folková Libuše
7 Červenka Jaroslav
7 Píša Milan
7 Debych Ivan
Všem jubilantům srdečně 
blahopřejeme.

Narodil se:
7 Havránek Damián
Opustili nás:
7 Kořínek Josef
7 Babrňák Milan
7 Uksa Martin
Upřímnou soustrast
pozůstalým.

Společnost

Dne 21. 9. uplyne 5 let, kdy nás 
navždy opustil. Náš milovaný 
syn Tomáš Voříšek.
Za tichou vzpomínku děkuje-
me. Zarmoucená rodina.

Vzpomínka

Připravujeme pro vás:
7 18. 10. Drakiáda
7 2. 11. Halloween
7 1. 12. Rozsvícení stromu
7 22. 12. Vánoční sousedské
setkání

Upozorňujeme občany:
7 Svoz nebezpečného odpadu

5. října od 10:30 – 11:30
7 Svoz velkoobjemového odpadu

4. října od 15:00 – 17:00
5. října od 9:00 – 11:00

7 Skládka bioodpadu
5. října – poslední letošní
možnost uložení

Krátce z obce

Sociální poradenství
pro občany obce

Vlidském životě někdy přijdou 
chvíle, ve kterých je každá 

rada drahá. Bohužel právě v  ta-
kových chvílích se nám informací 
mnohdy nedostává. Spoléháme 
na odborníky, jako jsou na příklad 
lékaři, ale ti nám s  praktickými 
věcmi, jako je návrat z hospitali-
zace nebo náhlé zhoršení zdravot-
ního stavu, často nepomohou.
Městské úřady mají své sociál-
ní odbory, ale menší obce tolik 
úředníků zaměstnávat nemo-
hou. Sousedská rada nebo výpo-
moc se tak může hodit. V rámci 
obce jsme se proto dohodli, že 
poradenství v  oblasti sociálních 
služeb, nároků na různé sociální 
dávky a  jinou pomoc zajistíme 
svépomocně. Své znalosti a zku-
šenosti získané za roky praxe 
v  sociálních službách nabízí 
k  využití občanům Chodouně 
paní Jana Kuchyňková. Pracova-
la především se seniory, ale také 
s  lidmi s  mentálním postižením 
a osobami bez přístřeší.

Pokud budete potřebovat in-
formaci, na které dávky sociální 
podpory máte ve své tíživé situ-
aci nárok nebo jakým způsobem 
zajistit kompenzační pomůcky 
pro svého blízkého, neváhejte se 
ozvat.

Mgr. Jana Kuchyňková
tel. 739 005 539

e-mail: j.kuchynkova@email.cz

Město Zdice vyhlašuje 
veřejnou výzvu 

na obsazení pracovní pozice 

REFERENT 
MAJETKOVÉ SPRÁVY

Lhůta podání přihlášek do 15. 10. 2024 
Více informací na www.mesto-zdice.cz


